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Máme za sebou rozsvícení vánočního 
stromu a v době, kdy píši tento úvodník, 
začíná poletovat sníh a teploty jdou ra-
pidně dolů. Vánoce se nezadržitelně blí-
ží, a tak pro letošek musíme z velkými 
projekty skončit. 

Chci se prostřednictvím zpravodaje 
omluvit obyvatelům ulice K Rybníku, 
kde jsem osobně slíbil kanalizaci do 
Vánoc, ale úřední šiml rozhodl jinak. 
Stavební povolení nabylo právní moci 
až 5. prosince a rozkopat obyvatelům na 
Vánoce komunikaci, když nevíme, jestli 
nás ze stavby pak nevyžene počasí, by 
bylo velmi nezodpovědné. Proto stavba 
kanalizace začne až po novém roce, jak-
mile to počasí umožní. 

Podobná situace je s chodníkem od 
zastávky Švejkova v ulici Revoluční. 
Tam zatím stavební povolení stále ještě 
není v právní moci (tedy ještě nevypršela 
lhůta k odvolání). Ale určitě nebudeme 
čekat na jaro, pustíme se do práce, jak-
mile to povětrnostní podmínky dovolí. 

Na čistírně probíhají dokončovací 
práce – stavba areálové komunikace, 

oplocení apod. Čistírna již běží ve zku-
šebním provozu, zatím funguje bez vět-
ších problémů. Nejvíc je to poznat na 
čistotě rybníka a potoka pod čistírnou. 

O investičních aktivitách jsme vás 
celý rok informovali průběžně. Rekapi-
tulaci toho, co se v letošním roce podaři-
lo dokončit, přineseme až v dalším čísle 
po novém roce, kdy k tomu bude větší 
prostor.

A teď trochu z jiného soudku. Začát-
kem roku se nám podařilo koupit traktor 
Zetor Crystal, který je po celkové gene-
rální opravě. Hned jsme začali jednat 
s několika firmami o dodávce nástavby 
na posyp a radlice na odhrnování sněhu. 
Jak si možná vzpomínáte, v loňské zimě 
jsme měli potíže s multikárou a posypo-
vým zařízením. Letos bychom tedy měli 
být vybaveni a připraveni lépe a v uli-
cích by tedy mělo být i lépe uklizeno. 

Trápí nás ale ještě jedna věc. V uli-
cích je spousta aut – a často stojí na ulici 
zbytečně. Chápu lidi z bytových domů, 
nemají jinou možnost. Ale plné aut jsou 
i ulice s rodinnými domky, jejichž maji-

telé by mohli zajet do garáže nebo ale-
spoň na vlastní pozemek. Přesto jejich 
auta stojí na ulici. Rozumím tomu, když 
se někdo na chvíli zastaví doma a ještě 
pojede pryč, že se mu nechce zajíždět. 
Ale proč stojí na ulici celou noc? Vždyť 
za plotem je auto i více v bezpečí.

Největší problém je většinou ráno, 
když padá sníh celou noc. Naši zaměst-
nanci vyjíždějí uklízet ulice brzy, aby 
je stačili prohrnout a posypat dřív, než 
vyjede většina občanů. Jsou-li ale ulice 
plné aut, je to (navíc za tmy) velmi ob-
tížné. Proto zdvořile žádám ty z vás, kte-
ří můžete své plechové miláčky na noc 
odstavit na svůj pozemek, abyste je ne-
nechávali na ulici. Usnadníte nám práci 
a ulice budou lépe protažené. Děkuji. 

Doufám, že tak letošní zimu společ-
ně lépe zvládneme. Nyní ale stojíme na 
jejím začátku. Čekají nás nejkrásnější 
svátky roku a já vám přeji, abyste je pro-
žili v klidu a pohodě. A aby ten nový rok, 
který přichází, byl šťastný a úspěšný.

Zdeněk Babka

Ú V O D N Í K

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Zasedání zastupitelstva 11. 12. 2017
 – Přítomno 14 zastupitelů, omluven p. Vidner (TOP 09)

Zastupitelstvo obce:
 – schválilo ověřovatele zápisu: p. Čacký a pí Mráčková

Pro: 14 hlasů

 – schválilo návrhovou komisi ve složení p. Kohutič a p. Vondra
Pro: 14 hlasů

 – schválilo program zasedání
Pro: 14 hlasů

 – pověřilo pověřeného zastupitele, aby vyvolal nové jednání za účasti zá-
stupce vlastníků pozemků v lokalitě Z-23 na Krajském úřadu Středo-
českého kraje, odboru životního prostředí, jako orgánem ochrany země-
dělského půdního fondu, za účelem změny stanoviska pro lokalitu Z-23 
z návrhu nového územního plánu.
Pro: 14 hlasů 

 – vzalo na vědomí informace o průběhu pořizování územního plánu
Pro: 14 hlasů

 – schválilo rozpočet na rok 2018 dle předloženého návrhu s tím, že příjmy 
rozpočtu činí 76 413,4 tis. Kč, výdaje rozpočtu včetně financování činí 
76 413,4 tis. Kč.
Pro: 14 hlasů

 – stanovilo, na základě § 102 odst. 2 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, radě obce rozsah pro provádění rozpočtových opatření  
v r. 2018 do výše max. 5 % rozpočtových příjmů za rok.
Pro: 9 hlasů Proti: 5 hlasů (NH) Zdržel se: 0 

 – schválilo střednědobý výhled rozpočtu na léta 2019 – 2021 dle předlo-
ženého návrhu.
Pro: 14 hlasů

 – schválilo smlouvu o budoucí kupní smlouvě a smlouvu o právu pro-
vést stavbu č. IV-12-6021228/SOBSK/01 s ČEZ Distribuce, a.s., 
IČ 24729035, na prodej části pozemku č. parc. 165/3 v k.ú. Horoměřice 

o výměře cca 59 m2 za cenu 300,- Kč/m2 a právu provést na této části 
pozemku stavbu trafostanice.
Pro: 14 hlasů

 – schválilo obecně závaznou vyhlášku č. 2/2017, kterou se vydává 13. ce-
nová mapa stavebních pozemků obce Horoměřice, dle předloženého 
návrhu s doplněním Článku 2 o text: „s výjimkou případů definovaných 
v textové části cenové mapy.“
Pro: 14 hlasů

 – schválilo veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí grantu pro oblast volného 
času dětí a mládeže na rok 2018 pro Happy faces, z.s., na projekt „Ha-
ppy Faces – Horoměřice dětem 2018“ ve výši 180 250,- Kč.
Pro: 13 hlasů (pí. Verner Danielisová – NH – se vyloučila z hlasování)

 – schválilo veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí grantu pro oblast volného 
času dětí a mládeže na rok 2018 pro Rodinný klub Pohoda, z.s., na pro-
jekt „Pohodový rok s Pohodou“ ve výši 49 750,- Kč.
Pro: 14 hlasů

 – schválilo veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí grantu pro oblast volného 
času dětí a mládeže na rok 2018 pro START 7, z.s., na projekt „Technic-
ká liga Horoměřice 2018“ ve výši 34 500,- Kč.
Pro: 14 hlasů

 – schválilo poskytnutí finančního daru rodičům žákům, kteří se ve škol-
ním roce 2017/2018 zúčastní jazykového pobytu v zahraničí pořádaného 
ZŠ Horoměřice, ve výši 2000,- Kč na žáka, pokud žákům z jiných obcí 
neposkytne příspěvek jejich obec.
Pro: 14 hlasů

 – Zastupitelstvo Obce Horoměřice zvolilo do funkce přísedících Okresní-
ho soudu Praha – západ tyto kandidáty:
 Vladimír Mlch, trvale bytem Horoměřice, důchodce – souhlasí se svým 
zvolením, funkci přísedícího již vykonává;
 Eva Králová, trvale bytem Horoměřice, důchodkyně – souhlasí se svým 
zvolením, funkci přísedícího již vykonává;
 Ing. Eva Červená, trvale bytem Horoměřice, důchodkyně – souhlasí se 
svým zvolením, navržena na funkci poprvé.
Pro: 14 hlasů
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 – vzalo na vědomí zprávu ze zasedání rady
Pro: 14 hlasů

 – pověřilo radu obce schválením posledního rozpočtového opatření r. 2017 
nad rámec pověření stanoveného zastupitelstvem dne 12. 12. 2016
Pro: 8 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 6 hlasů (1 ODS + 5 NH)

SCHVÁLILI JSME ROZPOČET
Na prosincovém zasedání zastupitelstvo schválilo rozpo-
čet na rok 2018. Schvalování jako vždy provázela diskuse 
zastupitelů, protože názory na to, jak by obec měla se svý-
mi penězi nakládat, se různí. Dělící linie tradičně probíhá 
mezi zástupci radnice (ODS a TOP 09) a opozičního sdru-
žení NH. Přesto byl rozpočet nakonec přijat hlasy všech 
14 přítomných zastupitelů.

Rozpočet je finanční plán, kterým se obec bude při 
svém hospodaření následující rok řídit. Zahrnuli jsme do 
něj všechny nyní známé příjmy a výdaje. Ale samozřej-
mě všechny skutečnosti naplánovat nejde, protože věštit 
neumíme.

Rozpočet tak zatím neobsahuje například prostředky 
na stavbu posledního pavilonu mateřské školy. Důvod? 
Máme požádáno o dotaci, ale dokud nebude rozhodnu-
to, zda ji získáme, nemůžeme s dotačními penězi počítat. 
Stejně tak čekáme na rozhodnutí o dotaci na pořízení do-
mácích kompostérů, takže ani ty zatím v rozpočtu nejsou. 

Další peníze, které by mohly (ale taky nemusely) do 
rozpočtu už v příštím roce doputovat, souvisejí s obecními 
pozemky v lokalitě Nad Prahou. Jakmile budou dokonče-
ny inženýrské sítě, bude možné je začít prodávat. V tuto 
chvíli ale nelze odhadnout, jestli prodej začne už v roce 
2018 nebo až v roce dalším. Proto ani s těmito prostředky 
zatím nepočítáme.

Samozřejmě ve chvíli, kdy bude jasno, je možné 
(a v případě dotací dokonce povinné) rozpočet upravit 
rozpočtovým opatřením. Jsem ráda, že zastupitelstvo opět 
schválilo pověření pro radu obce v omezené míře roz-
počtová opatření provádět samostatně, dává to lepší mož-
nost operativně reagovat na hospodářský vývoj a potřeby 
obce. Zatímco zastupitelstvo se schází zhruba jednou za 6 
týdnů, rada obce každý týden. Pro toto pověření hlasovalo 
9 zastupitelů ODS a TOP 09, zastupitelé za NH byli proti.

Teď se možná zeptáte, proč by měl obecní rozpočet re-
agovat na hospodářský vývoj státu. Protože příjmy obce 
jsou na celkovém stavu ekonomiky hodně závislé. Více 
než 70 % příjmů rozpočtu činí příjmy z daní, které do-
stáváme ze státního rozpočtu. Když ekonomika šlape, 
stát vybírá více peněz na daních, z čehož obce dostávají 
zákonem stanovené procento. Daně obce dostávají podle 
počtu trvale přihlášených obyvatel. V současné době se 
ekonomice daří, a tak obec dostává více peněz (mohla by 
dostávat i víc, kdyby se tu k trvalému pobytu přihlásili 
všichni, kdo tady bydlí). Na druhou stranu už teď ekono-
mové varují, že v příštím roce již možná přijde hospodář-
ský pokles. To by znamenalo snížení příjmů i pro obec. 
I s tím musí náš rozpočet počítat a musí na takovou situaci 
reagovat.

Schválený rozpočet přinášíme v tomto čísle. Podrobný 
rozpis rozpočtu pak je k dispozici na www.horomerice.cz 
→ Úřad a dokumenty → Hospodaření obce.

Ještě bych chtěla reagovat na článek lídra opozice v mi-
nulém zpravodaji. Opět přišel s návrhem „střediskového 

hospodaření“. Zdá se, že mu nejvíc leží na srdci zejmé-
na statek, který obec před pár lety koupila. On by tehdy 
ke koupi nejspíš nenašel odvahu. Stále nepochopil, že to 
byla pro obec jedinečná šance získat tento objekt a být 
tak tím, kdo rozhodne, jak bude centrum obce v budouc-
nu vypadat. Kdyby statek nekoupila za velmi výhodnou 
cenu obec, mohl ho koupit nějaký developer a dost možná 
bychom se tu už dnes dívali na rostoucí hradbu paneláků.

Nyní tento zastupitel požaduje střediskové hospodaření, 
aby prý bylo jasně vidět, jaké jsou náklady a výnosy objek-
tu, tedy jak moc se obci rentuje. No, z finančního hlediska 
se nevyplatí. Stejně jako všechny další obecní investice. 
Školu taky nestavíme proto, abychom na ní vydělávali. 
Stejně tak nic nevynáší nové ulice nebo veřejné osvětlení. 
Obecní investice mají primárně sloužit občanům, pokud 
současně také přinášejí peníze, je to jen bonus.

Trochu si vysvětleme pojmy. Střediskové hospodaře-
ní je ekonomický nástroj, který používají zejména velké 
podniky. Samostatně se účetně sledují jednotlivé dílny 
(střediska). Zjednodušený příklad z textilky (jako půvo-
dem Jihočech si vypůjčím bývalý Jitex): Středisko přá-
delna nakoupí do dodavatele surovou bavlnu a upřede 
přízi. Tu prodá středisku pletárna, kde se z příze upletou 
látky. Prodají se na středisko barevna, kde se obarví. Ho-
tové látky se prodají středisku konfekce, kde se z nich ušijí 
trička a mikiny. Do toho vstupují další pomocné provozy, 
jako údržba, kotelna, podniková doprava a další, které své 
služby za vnitropodnikové ceny prodávají všem ostatním 
střediskům. Všechny ty „prodeje“ samozřejmě probíhají 
jen účetně. Ale může se stát, že zatímco celý podnik bude 
ve ztrátě, protože trička a mikiny se na skutečném trhu 
za skutečné peníze neprodaly, tak třeba středisko pletárna 
může klidně vykazovat zisk.

Snad i laikovi je jasné, že pro instituce, jako jsou obce, 
tento model příliš nevyhovuje. Všechny veřejné institu-
ce se tak ve svém hospodaření řídí zákonem o rozpočto-
vé skladbě. A právě rozpočtová skladba je tím nástrojem, 
kterým všechny tyto instituce jednotně ve svém účetnictví 
rozlišují příjmy a výdaje. To důležité rozlišení se v roz-
počtu jmenuje paragraf.

Paragraf je termín, který se nejvíc blíží tomu požado-
vanému středisku. Svůj paragraf tak má škola, svůj škol-
ka, jiný knihovna, další obecní policie atd. Zákon o roz-
počtové skladbě ale tak nějak nepočítal s naším statkem, 
takže paragraf, na který účtujeme příjmy a výdaje stat-
ku, se nazývá Komunální služby a územní rozvoj. Příjmy 
i výdaje statku se účtují na tento paragraf a nemíchají se 
s paragrafem Činnost místní správy, kam patří výdaje úřa-
du, ani s žádným jiným. Jedinou výjimku tvoří kupní cena 
statku z roku 2014.

Lídr NH v minulém čísle Zpravodaje tvrdí opak, těžko 
říct, proč. Věrohodnost tohoto zdroje se pak ale, bohužel, 
blíží Rádiu Jerevan.

Bc. Jana Kohoutová

Vysvětlivky zkratek:
NH = sdružení nezávislých kandidátů Naše Horoměřice
ODS = Občanská demokratická strana
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NÁZVY HOROMĚŘICKÝCH ULIC
Ulice Ke Skále

I když ulice vznikala postupně, respektive parcelace a zá-
stavba se po etapách odehrávala od roku 1924 do roku 1958, 
samotný název je jako místní označení mnohem starší. Bylo 
určeno pro cestu směřující k místním lomům. Ta se pak od 
menhiru stáčela na současnou silnici do Lysolají, která byla 
kdysi také jen polní cestou.

Lomy byly původně dvěma výčnělky buližníkového hřebe-
nu Kozích hřbetů, označované jako první a druhá skála, nebo 
také jako přední a zadní, případně malá a velká. Se všemi va-
riantami se můžeme v análech setkat.

Na dalším, to je třetím výstupku, stojí bývalý vodojem, 
jehož stavba v roce 1950 odtěžení této třetí skály zabránila, 
i když těžba již byla zahájena. Pozůstatek vstupní těžební jámy 
můžeme ještě spatřit vlevo od cesty vedoucí podél vodojemu, 
hned na začátku stromového porostu. To už jsme ale od vlastní 
ulice hodně daleko.

Pro rozvoj obce i pro obecní hospodaření měly lomy značný 
význam. Jednak se materiálu využívalo ke stavbě a údržbě cest 
a silnic a omezeně také jako stavební kámen. I když pro stavby 
se spíš využívala opuka, která se v Horoměřicích také těžila.

V obecní kronice máme první zmínku o lámání kamene 
z roku 1832:

„Když se v březnu 1832 chystalo dláždění Valdštejnské ulice 
v Praze na Malé straně, věnoval na tuto akci strahovský opat 
Jan Benedikt Pfeiffer šedesát krychlových sáhů dlažebního 
kamene z horoměřických lomů. (Jeden krychlový sáh rovnal 
se 6,82 m3). Dlažba, která byla ukončena až roku 1833, stála 
1252 zlatých a 7 krejcarů. Značná část nákladu byla tehdá 
kryta dobrovolnými příspěvky malostranských měšťanů. Tak se 
horoměřický kámen dostal do Prahy poprvé.“

Další záznam z roku 1900 uvádí, že …“všechny obecní ces-
ty byly upraveny. Dovážka asi 400 for kamene byla majiteli 
pozemků obstarána bezplatně.“

Více uvádí kronika v roce 1928, kdy už byl lom v majetku 
obce.

„V září požádal pan Václav Dvořák z Únětic o pronajmutí 
obecní skály č. kat. 203 (přední skála), za účelem dobývání 
kamene. Obecní rada žádosti vyhověla za následujících pod-
mínek: Skála pronajímá se na dobu 1 roku ode dne podepsání 
smlouvy nájemné. Podnájem dovolen není.

Z každého odebraného 1 m3 kamene, nebo jakékoliv hmoty 
dlužno platit 3,- Kč. Jako kauci složí nájemce u obecní poklad-
ny obnos 1000,- Kč.

Cesta ku skále vedoucí bude nájemcem udržována ve stavu, 
v jakém se nyní nachází, jeho vlastním nákladem a po ukonče-
ní prací musí býti obci v dobrém stavu předána.

Placení bude se díti týdně neb měsíčně, dle dohody.
Odstřelování kamene musí se díti tak, aby rozletování bylo 

znemožněno za příslušných bezpečnostních opatření.
Lámání kamene možno provozovati až na 2 m od hranice 

sousedů; podebrání hranice není dovoleno.
Za veškerou škodu, způsobenou na stromoví u cesty, v po-

lích a cestách jest pan nájemce zodpověden.
V případě neplnění těchto podmínek smlouva se ruší a k od-

škodnění možno si ze složené kauce strhnouti.
Smlouva nájemná se může dle dohody na další léta prodlou-

žiti.“
Pamatovali tehdy naši radní na všechno.
V roce 1930 povolila obecní rada lámání kamene pro Okres-

ní správu silnic za úhradu 2,- Kč za 1 m3 a v roce 1933 byli 
cestáři Okresní správy silnic přistiženi při krádeži šutru při-
praveného na opravy obecních cest. Po zaslání ostrého přípisu 
byla jedna fůra vrácena. Byly ale i jiné starosti.

„V polovině ledna 1934, následkem mrazu a pak oteple-
ní, propadla se část obecního lomu na skále. Lom byl ihned 
oplocen, aby zde nedošlo k úrazu, neboť hloubka lomu je již 
značná.“

Poslední zápis o těžbě je z roku 1947.
„Za rok 1947 vytěžil nájemce obecního lomu František Hakl 

z Jenerálky celkem 285 m3 kamene. Nájem lomu činí 570,- Kč 
ročně.“

V padesátých létech došlo postupně k utlumení provozu 
kamenolomu a v šedesátých létech začala být jáma zaváže-
na domovním odpadem. To bylo ještě před zavedením jeho 
pravidelného svozu Komunálními službami Roztoky. Na po-
čátku devadesátých let vyrostl na místě bývalé jámy kopec 
z demolic a zejména z výkopků nových staveb. V roce 1995 
bylo navážení zastaveno instalací zamčené závory. Následně 
byla skládka řízeně rekultivována a řídce posázena dřevinami.

A v roce 2000 vysázeli občané na vršku 2000 různých les-
ních stromků. Sazenice obstaral tehdejší šéf okresního životní-
ho prostředí Ing. Pavel Kyzlík, který byl iniciátorem celé akce.

Současná ulice původní cestu nekopíruje a také nevznikla 
najednou. Uliční hranice jižních parcel byla vytvořena v roce 
1924, protější parcely na východ od Sadové ulice byly vymě-
řeny a přiděleny v roce 1932 a parcely od Sadové k nákupnímu 
středisku, které jsou v územním plánu z roku 1933 jako vý-
hled, byly postupně přidělovány od roku 1954.

Původní cesta byla do stavebních parcel zakomponována 
také postupně, ale díly připojené za socialismu nebyly dů-
sledně vlastnicky vypořádány. To je teď u několika parcel 
problém. Tam, kde je původní cesta součástí ulice, řeší obec 
několik roků bezúplatný převod. Nyní konečně s nadějí na 
zdárný výsledek.

Fotografie z roku 1941 Ulice Ke Skále
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Zrušení cesty a následné dořešení parcelace bylo umožněno 
požárem zemědělských kůlen stojících u této cesty.

Zajímavou ilustrací je snímek pořízený v roce 1941 ze stře-
chy nové školy. Na levé půlce snímku vidíme dvě kůlny, každá 
o půdorysu 55 x 17 m, vzdálené od sebe necelých 80 m. 

Přes pravý dolní roh prochází hlavní (nyní Velvarská) sil-
nice lemovaná obílenými patníky, po které se v té době mohli 
chodci zcela bezstarostně špacírovat. Úplně dole je roh oplo-
cení zahrady pana Josefa Veselého, vlevo pod stromkem vy-
čnívá růžek úřední desky, zatímco za zahradou trčí nároží hos-
pody u Kubrů.

Vedle silnice jsou na velké ploše krechty a za nimi na poli 
obilí složené do mandelů (tady se ale říkalo do panáků).

Vpravo nahoře převyšuje obzor budova Sokolovny, před níž 
se nachází pozemek hřiště, na kterém se právě něco odehrává. 
Tipoval bych pouťové atrakce.

A právě před sokolským hřištěm a za kůlnami, na přechodu 
světlé a tmavší části snímku už vznikala nová ulice, nyní Ke 
Skále.

K zániku kůlen uvádí kronika: „Ve čtvrtek 24. srpna 1944 
vznikl požár „Panské kolny“, jehož příčinou byla zalétnutá jis-
kra z lokomobily. Mlátička byla poháněna parní lokomobilou.“

Chybí upřesnění, jestli shořela jen jedna kůlna, nebo, což je 
pravděpodobnější, obě. I při větší vzdálenosti objektů nebylo 
zřejmě v možnostech tehdejší hasičské techniky a při velké 
vzdálenosti od vody ani v silách hasičů rozšíření požáru za-
bránit.

Vjezd do ulice je z levé strany rámován objektem Nákup-
ního střediska postaveným v létech 1975 – 1978 nákladem 

3,75 mil. Kč v akci „Z“ a podle tehdy platných pravidel převe-
deným spotřebnímu družstvu Jednota. Nyní je v soukromém 
vlastnictví s vyhlášeným řeznictvím a jídelnou.

Nejstarší pamětníci ještě na tomto místě až ke statku pama-
tují páchnoucí krechty (silážní jámy), později se tam po jejich 
zasypání několik roků pořádala hojně navštěvovaná Anenská 
pouť s kolotoči, houpačkami, střelnicemi a stánky.

Z druhé strany je vedle obecního parkoviště pozemek Soko-
la, oddělený od parkoviště řadou drobných prodejen. Ty nahra-
dily prodejní buňky a stánky živelně umístěné po roce 1989.

Nájem z prodejen je významnou finanční podporou činnosti 
Sokola, a proto jsou, přes neustálý boj za udržování pořádku, 
tolerovány.

Co je na sokolském pozemku pozoruhodné, je vytrvalost 
a cílevědomost, s jakou byl v roce 1922 tehdejšími představi-
teli Sokola po mnohých intervencích na Státním pozemkovém 
úřadě za 6500,- Kč získán. V době, kdy ještě o stavbě Soko-
lovny mohli jen snít. Ta byla dostavěna až v roce 1937 a slav-
nostně otevřena 15. května 1938.

Bydlení v ulici Ke Skále patří v Horoměřicích k nejzdravěj-
ším. V roce 2006 se tamní obyvatelka paní Františka Stupková, 
jako zatím jediná osoba z Horoměřic, dožila sta let, a i v sou-
časné době žije v této ulici momentálně nejstarší horoměřický 
občan, brigádní generál Pavel Vranský, za 2. světové války 
příslušník 311. perutě RAF, čestný občan Horoměřic.

Václav Kášek
historické foto: archiv obce

foto: Vladimír Dvořák

V pátek 1. prosince 2017 proběhlo v Horoměřicích slavnostní 
rozsvícení vánočního stromu. Obvykle zde píšeme tradiční, le-
tos ovšem bylo netradiční a kdo ví, třeba nová tradice začíná. 
Již z pozvánky bylo patrné, že je něco jinak než obvykle, pro-
tože se akce konala ve dvoře statku naproti škole. K rozhodnutí 
o přemístění nás vedl čím dál větší zájem vás občanů se slav-
nosti zúčastnit a kapacita školní zahrady již možnost rozšíření 
neumožňovala. Mnoho lidí muselo stát na chodníku nebo úplně 
mimo areál školy a přišli tak o připravený program. Zároveň se 
vždy poničil trávník zahrady, který se pak vzpamatovával až do 
června následujícího roku. V první řadě šlo o bezpečnost nás 
všech, protože již bylo velmi obtížné zajistit bezpečný pohyb 
všech chodců a vozidel, když se akce konala hned u hlavní sil-
nice. Padlo tedy rozhodnutí na statek, hned další otázka zněla, 
jak ve statku rozsvítit strom, když v něm žádný není. Zde jsme 
uvažovali nad několika variantami. Nejvíce jsme pracovali 
s variantou, že bychom někde sehnali strom jako na Staroměst-
ské náměstí, možná tedy raději o něco menší, aby se vešel do 
průjezdu ve statku. Pak jsme si ale říkali, že je takového stromu 
škoda, protože by stejně sloužil jen na slavnostní rozsvícení 
a následně by uvnitř areálu moc lidem radost nedělal. Hledali 
jsme tedy alternativu v podobě stromu umělého, který by se dal 
třeba využít i v příštích letech. Zde jsme zjistili, že pokud ne-
chceme strom dvoumetrový, tak musíme sáhnout dost hluboko 
do obecní kasy. Nakonec jsme našli „atrapu“ stromu, kterou 
jste při rozsvícení viděli, ta nebyla drahá a podle mě účely pro 
slavnostní rozsvícení na jeden večer splnila dokonale. 

Nyní už k samotnému večeru. Krátce po rozsvícení stromu 
přivítal občany několika slovy starosta obce Zdeněk Babka. 
O hudební produkci se postaraly pěvecké sbory Pontes a Ška-
tulata pod vedením sbormistryně Markéty Džunevy za dopro-

SLAVNOSTNÍ ROZSVÍCENÍ 
VÁNOČNÍHO STROMU
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vodu Pavla Loukoty ze zdejší ZUŠ. Zpěváků a zpěvaček bylo 
opravdu hodně, dokonce tolik, že se nám skoro nevešli na po-
dium. Po celou dobu si mohli návštěvníci zakoupit vánoční 
upomínkové předměty vyrobené místními školáky a předško-
láky, jelikož si děti jako již tradičně připravily své Jarmarky. 
Rozdával se svařáček, čaj a vánoční cukroví, které nám také 
již tradičně napekla rodina Hůlkových ze Svrkyně. Celý dvůr 
provoněly stánky s trdelníkem a mandlemi, dále bylo možné 
zakoupit si vánoční dekorace a šperky. Nakonec oblohu roz-
zářil hlavně dětmi oblíbený ohňostroj. Při odchodu z akce již 
všichni viděli rozsvícený náš tradiční strom v zahradě školy, 
na který se můžeme koukat každý den cestou do a z práce či 
školy. Na slavnostní rozsvícení jsme tedy měli stromy dva, ale 
teď už zase máme jen ten náš hlavní.

Přesunutí akce do statku nakonec dle mého názoru bylo 
správným krokem. Uzavřený dvůr měl svoji atmosféru, vešlo 
se tam bez problémů mnohem víc lidí a „atrapa“ vánočního 
stromu rovněž nezklamala. Ukázalo se, že máme vhodný areál 
pro pořádání podobných akcí. Samozřejmě jsme viděli, že je 
možnost se v některých oblastech zlepšit, jako například vy-
lepšit ozvučení, nebo se pokusit sehnat více stánků, či zkapa-
citnit nalévání svařáku, aby se nemusela stát fronta. Ale jak 
jsem psal na začátku – kdo ví, třeba nová tradice začíná, pů-
jdeme do příštích let poučeni. 

Nakonec bych chtěl poděkovat všem, kteří se na akci podíle-
li. Zaměstnancům obce, kteří postavili stany, připravili osvětlení 
a rozvody elektřiny a po akci vše uklidili. Děkuji radním a za-
městnancům úřadu s rodinami, kteří se podíleli na točení svaře-
ného vína a přísunu cukroví. Děkuji všem školákům a předško-
lákům, že opět připravili Jarmark, všem účinkujícím za krásná 
vystoupení a děkuji všem, které zde nejme-
nuji, protože se vždy na někoho zapomene. 

Dovolte mi, abych vám popřál krásné 
a hlavně pohodové Vánoce, dětem boha-
tého Ježíška, ať se jim splní všechna jejich 
přání. Do nového roku vám všem přeji 
hlavně hodně zdraví, mnoho úspěchů a, 
jak se říká, ať je lepší než ten letošní, pro-
tože vždy může být ještě lépe.

Filip Kohutič 
Foto: Ing. Zdeněk Sadílek

Musím pochválit obec za organi-
zaci rozsvícení vánočního stromu, 
zpívání dětiček a umístění stánků 
a pódia ve statku. Bylo to vše moc 
pěkné. Je dobře, že lidi spolu mlu-
ví, protože v poslední době takové 
akce chybí.

Jenny Brejchová
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MIKULÁŠ

MIKULÁŠ U TŘEŤÁKŮ
  Dne 5. prosince přišel do školy Mikuláš, všichni jsme se báli, 

hlavně kluci. Paní učitelka nám dovolila se schovat. Když 
sem přišli, dělali jako že nás nevidí. Když nás našli, každému 
dali čokoládovou nadílku a kluci museli říct básničku.

Nikol Holmanová, III. B

  Mikuláš má sice svátek 6. 12., ale vždy chodí 5. 12. Nejvíce 
se mi líbilo, že nám po celé třídě rozsypali štěstí. Možná 
v té listině pekelné na někoho zapomněli.

Zuzana Čiháková, III. B

  Dne 5. 12. byl v ZŠ Horoměřice Mikuláš. Děti se oprav-
du těšily. Děti se ve třídě schovaly a nadílka byla opravdu 
sladká. Mikuláš a čert s andělem vyhlásili největší zlobivce.

Jáchym Bartoníček, III. B

  Dne 5. prosince 2017 se Mikuláš s anděly a čerty vydali 
do ZŠ Horoměřice. Dostali jsme pytlík čokolády a vzali si 
zlobivce do kouta a ty zlobivci museli říkat báseň.

Hana Makovičová, III. B

MŠ

ZŠ

ZŠ
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Pokračování z minulého čísla

V našem okolí jsou dobře dochovalé původní nemetamorfované hor-
niny z počátku svrchní křídy tedy stupněm cenoman (99,6 – 93,5 mil. 
let) reprezentovaným peruckým souvrstvím. Cenomanské horniny 
však nejsou mořského, ale sladkovodního původu. Pískovec a vápe-
nec (OBR. 1.) se usadily na dně potoků, řek, bažin a mělkých jezer, 
které vyplnily především nerovnosti ve starších horninách. Tam, kde 
odolné neoproterozoické buližníky vytvářely hřbety a návrší, se pe-
rucké souvrství neuložilo. V horninách je popsáno více než 100 fo-
silních rostlinných druhů, přičemž krytosemenné rostliny převažují 

GEOLOGICKÁ MINULOST  
HOROMĚŘIC A OKOLÍ

nad kapraďorosty a nahosemennými. Jsou to zbytky vegetace, která 
rostla za teplého klimatu v bažinách a jejich okolí. Vyskytují se ale 
i listy, semena a plody druhů vysloveně suchomilných, rostoucích 
dále od vodních ploch. Kromě bylinných a keřovitých kapradin rostly 
v našem okolí i stromovité jinany, platany, cykasy a stromy podobné 
dnešním sekvojím, cypřišům, borovicím či jedlím. 

Mocnost peruckých sedimentů je proměnlivá, od několika jedno-
tek po desítky metrů. Ukládání sladkovodních usazenin bylo ukon-
čeno na konci cenomanu, kdy se hladina světového oceánu zvýšila 
natolik, že moře vniklo do naší obce a širokého okolí. Zpočátku do-
cházelo i k mísení sladkovodních a mořských sedimentů (perucko-
-korycanské souvrství), postupně převažovaly mořské sedimenty a na 
cenoman tak navazuje stupeň turon reprezentovaný korycanským, 
bělohorským a jizerským souvrstvím (93,5 – 89,3 mil. let).

  Dne 5. 12. 2017 se 6. třída převlíkla do známé trojice, ako-
rát jich bylo víc. Obcházeli celou školu, 13 tříd. Než přišli 
k nám, tak jsme se asi třikrát schovali, až na čtvrtý pokus 
přišli. Postrkovali nás ze skrýší. A andílci házeli papírové 
ozdůbky. Bylo to super.

Magda Javorská, III. B

  Dnes k nám do III. B přišli Mikuláš, čerti a andělé. Nejdřív 
si ze spisu zavolali ty, co zlobí. Oni jim zazpívali. A pak 
rozdali sladkosti. A pak šli do jiný třídy.

Martin Kubaš, III. B

  Dnes přišel do základní školy Horoměřice čert, anděl a Mi-
kuláš. Byly to děti z 6. třídy. Byl to skvělý zážitek. Andělům 
byla v očích vidět laskavost a ochota.

Doris Píšová, III. B

  Líbilo se mi, jak andílci rozhazovali štěstí a dávali nadílku 
a jak čerti četli z knihy hříchů a Mikuláš jak cinkal na své 
berličce.

Lukáš Mervart, III. A

  Líbilo se mi, jak na nás andělé házeli vločky a stromky 
z papíru. A my jsme si je dávali do hlavy. A také, že nám 
přinesli vytržený list z knihy hříchů.

Johana Vlachová, III. A

  Mě se líbilo, jak po nás padaly papírové vločky od andělíč-
ků a taky jak se báli čtyři čerti Mikuláše.

Veronika Plešáková, III. A

  Líbilo se mi na Mikuláše, jak nám andílci rozdávali hodně lás-
ky a štěstí. A ještě se mi líbilo, jak nám dali čerti knihu hříchů.

Sofie Fawzy, III. A

  Moc se mi líbilo, jak po nás andílci házeli vločky. A ještě 
bylo dobré, že jeden čert nám shazoval vločky z našich vla-
sů. A byl jsem v knize hříchů a musel jsem říkat básničku. 

Ondřej Fuksa, III. A

  Líbilo se mi, jak jsme dostali mikulášskou nadílku a ještě 
jak házeli papírové hvězdy. A stal jsem se hříšníkem a před 
dveřmi jsme museli zpívat.

Tomáš Horák, III. A

ZŠ

číslo hornina perioda (útvar) oddělení (epocha) stáří (mil. let)

6 hlína, písek, štěrk kvartér holocén 0,012 – 0
7 hlína, písek kvartér holocén 0,012 – 0
12 hlína, písek kvartér holocén 0,012 – 0
16 spraš, sprašová hlína kvartér pleistocén 0,126 – 0,012 
24 písek, štěrk kvartér pleistocén 2,58 – 0,012 
49 písek, štěrk, jíl kvartér – neogén pliocén – pleistocén 5,333 – 0,126
130 jíl, písek, štěrk neogén – pliocén pleistocén-holocén 23,03 – 2,58
307 slínovec, jílovec křída svrchní, turon 93,9 – 89,8
315 pískovec křída svrchní, cenoman 100,5 – 93,9
316 vápenec křída svrchní, cenoman 100,5 – 93,9
357 břidlice, droba neoproterozoikum ca 600
748 droba, prachovec neoproterozoikum ca 600
751 silicit neoproterozoikum ca 600
2297 kvarcdiorit, tonalit paleozoikum kambrium ca 530
2459 písek, štěrk kvartér pleistocén 2,58 – 0,012OBR. 1. Geologická mapa Horoměřic. Upraveno podle [1].
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V korycanském souvrství převažují písčité sedimenty oblastí pří-
livu a odlivu, pláží, mělkého moře a písečných valů. Po zpevnění 
z nich vznikly převážně středně zrnité a jemnozrnné křemenné pís-
kovce s jílovitou základní hmotou. Jsou šedavé, bělavé až nažloutlé. 
Při jejich usazování působily mořské proudy, které směřovaly přede-
vším od JZ k SV, tj. směrem do hlubších částí sedimentární pánve. 
Jejich mocnost obvykle kolísá mezi 10 a 20 m. Mělké a teplé moře 
hostilo četnou faunu. Svědčí o tom četné nálezy fosilních misek mlžů 
a schránek plžů, jakož i stopy po činnosti raků, krabů a červů. Typič-
tí jsou v našem okolí mlži Rhynchostreon suborbiculatum a Neithea 
phaseola (OBR. 6). Z pískovce korycanského souvrství je i domnělý 
„Horoměřický menhir“ vztyčený na podloží slínovců na rozhraní se 
sukem proterozoických buližníků, který vystupuje již cca 100 m se-
verně od menhiru a vytváří nápadné skalní výchozy na nedalekých 
Kozích hřbetech u Suchdola. Nejbližší výchozy podobných pískovců, 
z jakých je menhir, se nacházejí až přibližně 5 km odtud v lese na 
žluté turistické cestě mezi Sv. Juliánou a Kopanským Mlýnem. Právě 
tato skutečnost je až zarážející: v bezprostřední blízkosti se nalézá 
zdroj rezistentního i nápadného silicitu (buližníku), přesto byl zvolen 
méně kvalitní pískovec. Buď byla preferována výrazná odlišnost arte-
faktu od podloží za cenu delšího transportu a snad i vědomě nižší kva-
lity, nebo byl menhir vztyčen kulturou s menšími zkušenostmi v prá-
ci s kamenem, která nedovedla buližník vytěžit a opracovat. Dobu 
vztyčení menhiru neznáme, ale pokud se o menhir skutečně jedná 
(což není jisté), pak je časový předpoklad stáří 4000 – 6000 let [6]. 
Rozhodně ale menhir nevztyčili Keltové, jak je často mylně uváděno.

Na korycanské souvrství navazuje souvrství bělohorské (nazvané 
podle nejtypičtější lokality těchto hornin) spodního a středního tu-

ronu, které je v okolí naší 
obce překryto mladšími 
čtvrtohorními sprašovými 
sedimenty. Kromě nejspod-
nější části, kde jsou ještě 
vyvinuty v malé mocnosti 
písčito-jílové sedimenty 
s glaukonitem (jílový mi-
nerál ze skupiny slíd) a nad 
nimi měkké vápnité jílov-
ce, je převážná a nejtypič-
tější část souvrství tvořena 
pevnými deskovitými a la-
vicovými písčito-pracho-
vovitými vápnitými jílovci 
a písčitými slínovci, místy 

prokřemenělými nebo silněji vápnitými. Celý tento komplex hornin, 
spjatý vzájemnými přechody, byl dříve souborně označován jako 
„opuka“. Jako technický termín se název užívá dosud. Protože tyto 
horniny často obsahují rovněž vyloužené zbytky (především jehlice) 
mořských hub (spongií), jsou někdy označovány též jako spongolity. 
Na řadě míst, včetně okolí Horoměřic, byly dříve těženy jako kvalitní 
stavební kámen. To připomíná pamětní deska v ulici Přímá, podle 
které se zde snad těžil kámen na stavbu kostela sv. Klimenta v Levém 
Hradci v osmdesátých letech 9. stol.

Písčité slínovce bělohorského souvrství jsou poměrně chudé na 
zkameněliny, ale přesto existuje několik velmi dobře zachovalých 
exemplářů mlžů Inoceramus labiatus a Lima tecta (OBR. 7), amonitu 
Colignoniceras woolgarii, ryb, ústřic a vodního ještěra Polyptycho-

don interruptus. Ačkoliv je nepochybné, že v ČR v období celé křídy 
žili dinosauři, z našeho okolí důkazy chybí s výjimkou uvedeného 
ještěra P.i. řádu plesiosauria, s dinosaury příbuzného. Nejbližším 
místem od Horoměřic, kde byl výskyt dinosaurů prokázán, je Kut-
nohorsko, kde se vyskytují obdobné horniny stejného stáří a původu 
jako v našem okolí. Průměrná mocnost bělohorského souvrství činí 
25 – 30 m. Od počátku usazování bělohorského souvrství vznikaly 
ojediněle v okolí podložních elevací (vyzdviženin) horniny v příbo-
jové facii (odlišná geologická jednotka v okolních horninách). Jde 
o slepence a jílovce s mikrofaunou, žraločími zuby (OBR. 8) a frag-
menty ryb.

Nejmladším souvrstvím turonu (středního) je jizerské souvrství, 
které ale v okolí Horoměřic zachovalé není, nebudu tedy podrobněji 
popisovat.

Pokračování příště

Výběr z literatury
[1]  Bokr P: Geologické a geovědní mapy, www.geologicke-mapy.cz
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1996, ISBN: 80-85873-67-2.
[3]  Li Z,X a kol.: Assembly, configuration, and break-up history of 

Rodinia: A synthesis. Precambrian Research, 160 (1–2), 2008, 
179-210.

[4]  Bruthans J: Země jako ledová koule. Vesmír 81(5), 2002, 254.
[5]  Shimada K; Hooks G.E.: Shark-bitten protostegid turtles from the 

Upper Cretaceous Mooreville Chalk, Alabama. Journal of paleon-
tology, 78(1), 2004, 205-210. 

[6]  Dvořák O: Kamenné otazníky české historie, Nakladatel XYZ 
2010, ISBN: 978-80-7388-252-5

[7]  Algol: https://www.youtube.com/watch?v=bQywDr-btz4. Publiko- 
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Ing. Martin Přádný, CSc.
e-mail: kid.sun@seznam.cz

OBR. 7. Lima tecta. Velikost 10 cm. 
Soukromá sbírka, foto a sběr autora.

OBR. 8. Žralok  
Cretoxyrhina mantelli

   Velikost 1,5 cm. 
Pravděpodobně zub mláděte. 
Soukromá sbírka a foto autora.

  Velikost až 9 m. 
Rekonstrukce podle [5].

   OBR. 6. Korycanské souvrství. 
Lokalita s výskytem korycanské fauny (vlevo) a typické ukázky Rhynchostreon 
suborbiculatum (vpravo nahoře) a Neithea phaseola (vpravo dole). Soukromá 
sbírka, foto a sběr autora.

   Velikost 10 cm.

   Velikost 11 cm.
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DÝŇOVÁ STEZKA
Ve čtvrtek 2. listopadu 2017 jsme od 17 hodin 
odstartovaly v Rodinném klubu Pohoda dal-
ší ročník dýňové stezky. Nově jsme začínaly 
v areálu statku, kde děti obdržely kartičky na 
plnění úkolů a malý dárek. Poté zdolávaly při-
pravené úkoly a po jejich splnění se vydaly na 
stezku. Zde na ně čekali hodní duchové a musely 
se podepsat křídou na tabuli odvahy. Po projití trasy 
dostaly nazdobenou mandarinku a mohly ochutnat dýňo-
vou polévku nebo se zahřát teplým čajem. 

Každý rok se na stezku vydává víc a víc zájemců, což nás 
samozřejmě moc těší. Jen nejsme dopředu schopny odhadnout, 
o kolik kusů každoročně navýšit připravené dárky a občerstvení.

 RK Pohoda z.s.

VYROVNANÝ ROZPOČET 2018
Příjmy celkem 76,41 mil. Kč
Základní dělení dle hlavních 
příjmových kapitol, Daňové 
příjmy (sdílené daně, DPH, 
daň z nemovitostí) plánová-
ny na 50,95 milionů korun, 
tvoří podstatnou část všech 
příjmů, doplněny místními 
poplatky ve výši 4 milionů 
korun. 

Výdaje celkem 76,41 mil. Kč
Základní dělení dle hlavních 
výdajových kapitol. Zde tvo- 
ří 72 % běžné výdaje. Nej-
vyšší položkou běžných vý-
dajů – jsou finanční operace 
a převody – 10,53 milionů 
korun – následuje 8,047 mili-
onů náklad na místní správu. 

Dotace
Návrh rozpočtu nezahrnuje nepřidělené dotační položky (žádosti 
o dotace – nejvíce může ovlivnit rozpočet případné přidělení dotace 
na pavilon č. 3 školky).

Statek
Pod komunálními služ-
kami s nákladem běž-
ným 3,688 a kapitálovým 
5,36 milionů (celkem 
9,048 mil.) je zaúčtován 
statek č.1. Přehled kom-
plikuje skutečnost, že 
v částce 5,36 je ukryto 
i financování obecních 
pozemků. 

Náklady na zaměstnance  
a zastupitele celkem 13,98 mil. Kč
Položky grafu v tisících Kč.

Celkové náklady na 
činnost místní zprávy 
9 527 000,- Kč

Celkové náklady  
na zastupitelstvo 
3 339 000,- Kč.

Hlasování v zastupitelstvu
1)  Rozpočet: Přes některé výhrady k efektivitě hospodaření obce 

hlasovalo po poradě pět zastupitelů SNK pro přijetí rozpočtu 
obce. K zamyšlení nad efektivitou hospodaření jsou vybrány ná-
kladové položky v grafech (např. běžné výdaje 55,128 milionů 
korun).

2)  Pověření rady obce k prováděním rozpočtových opatření 
– 5 % z rozpočtu: Pět zastupitelů sdružení hlasovalo proti 
přenesení této kompetence na radu. Závazná část rozpočtu 
dává značné možnosti přesunů mezi nezávaznými polož-
kami rozpisu rozpočtu.

Za SNK Čacký Antonín

Uvedené údaje čerpají z podkladů do zastupitelstva obce

Položky běžných výdajů nad 2 miliony korun  
(bez finančních operací)
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JIU-JITSU
BUDOTEAM SOKOL HOROMĚŘICE 
Výsledky na turnajích v Jiu-Jitsu ve 2. pololetí 2017

Vážení přátelé,
dovolte mi stručně poinformovat o výsledcích našich dětí na 
turnajích v Jiu-Jitsu (Brazilském Jiu-Jitsu) v druhé polovině 
roku 2017.

VIENNA OPEN (Vídeň, Rakousko)

Alex Caraja  – 1. místo 
Matěj Ondračka  – 2. místo  
Adélka Lepková  – 1. místo

AUSTRIAN OPEN (Leobersdorf, Rakousko)

Hannah Mrázková  – 1. místo
Adélka Lepková  – 3. místo

DUKO CUP (Poznaň, Polsko)

Hannah Mrázková  – 2x 1. místo
Adélka Lepková  – 2. místo
Vanessa Uhlířová  – 5. místo
Daniel Mrázek  – 2. místo

HUNGARIAN BJJ OPEN (Budapešť, Maďarsko)

Hannah Mrázková  – 1. místo
Adélka Lepková  – 3. místo
Vanessa Uhlířová  – 3. místo 

CHRISTMAS BJJ OPEN (Praha)

Hannah Mrázková  – 1. místo
Lukáš Mervart  – 1. místo
Vanda Daňková  – 1. místo
Vanessa Uhlířová  – 2. místo
Matěj Ondračka  – 4. místo

   Ing. Petr Dvořáček
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SVATÝ MARTIN

UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU

Svatý Martin opět projel Horoměřicemi
Ve čtvrtek 9. listopadu po soumraku proběhla Svatomartinská 
světýlka – tradiční slavnost pro děti z mateřské školy, jejich 
rodiče a starší sourozence.

Společně v průvodu, s lampiony, které si děti vyrobily ve 
třídě, vyrážíme na kopec za školkou přivítat sv. Martina při-
jíždějícího na bílém koni. Podle lidové pranostiky je poslem 
přicházející zimy. Ještě zajímavější je však legenda o jeho ži-
votě. V patnácti letech na přání otce a proti své vůli vstoupil 
k císařskému jezdectvu. Přesto, že vojákem být nechtěl, plnil 
své vojenské povinnosti spolehlivě a odvážně a byl i povýšen. 
Na cestách jedné chladné noci potkal polonahého promrzlého 
žebráka. Sv. Martin neváhal, jedním máchnutím meče rozpůlil 
svůj důstojnický plášť, aby se i nemajetný nebožák mohl za-
hřát. Zachránil mu tak život. Druhý den se Martinovi ve snu 
zjevil Kristus zahalený do části jeho pláště… Sen přiměl Mar-
tina ke křtu a utvrdil jej v jeho odhodlání žít skromně a po-
korně. Po propuštění z armády se stal poustevníkem a později 
knězem, který šířil Kristovo učení. Mnohými začal být vzýván 

jako ochránce chudobných. Je patronem vojáků, koní, jezdců, 
hus a vinařů.

Ve školce si o sv. Martinovi a jeho skutku vyprávíme, zpívá-
me, učitelé dětem zahrají kratičké divadelní představení, díky 
němuž děti mohou tento příběh ještě více prožít. Pro mnohé 
z nich je to jedno z prvních setkání s pojmem „pomáhat dru-
hým“, umět obdarovat někoho, kdo se má mnohem hůře než 
my. Považujeme za důležité, aby se v dnešním nesmlouvavém 
světě o pomoci potřebným s dětmi hovořilo.

Sv. Martin za přivítání písní dětem poděkuje, připomene 
jim, jak je v životě důležité se s druhými dělit a sám se podělí 
o „zlaté“ podkovy, které voní čokoládou.

Na závěr omluva těm, kteří Martina a jeho bělouše nevi-
děli. Koně vylekaly blesky fotoaparátů a možná i množství 
přítomných tak, že se nenechal přesvědčit, aby objel všech-
ny přítomné, jak bylo původně zamýšleno. Příští rok jej prý 
uvidí všichni! – štěbetali skřivani, houfující se k odletu do 
Středozemí.

Petr Kilian – MŠ Horoměřice

Od 6. února 2018 pokračuje v galerii Orchidea (obecní knihovna) dalšími kurzy Virtuální 
univerzita třetího věku v Horoměřicích. Témata letního semestru jsou:

 9.00 hod. Etika jako východisko z krize společnosti
10.30 hod. Dějiny oděvní kultury II.

Přednášky se konají formou videoprojekcí každé druhé úterý, celý semestr obsahuje šest 
přednášek, délka přednášky cca 1,5 hodiny. Cena kurzu je 300,– Kč.

Máte-li zájem studovat, nemusíte se nikde hlásit, můžete rovnou přijít na první přednášku 
6. února 2018 v 9.00 nebo 10.30 hodin. Informace podá Jana Kohoutová, tel.: 220 970 375.

Provozně ekonomická fakulta
Česká zemědělská univerzita  

v Praze
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P O Z V Á N K Y

VÝSTAVA
25. ledna 2018 v 17.00 hodin  
– vernisáž za účasti studentů

Galerie Orchidea
Jak studenti architektury vidí  

centrum Horoměřic?
Výstava představuje výběr studentských prací, které ukazují mož-
nosti různého řešení centra obce – horoměřického statku. První 
skupina prací se zabývá využitím dvora uvnitř statku jako tržnice 
s možností sezónních akcí, druhá skupina projektů řeší širší urbani-
stickou koncepci a možnost využití objektů. Studentské práce vznik-
ly na Fakultě stavební ČVUT v Praze v bakalářském a magisterském 
studijním programu Architektura a stavitelství. Studentské práce 
ukazují celou řadu nápadů, které lze využít pro další rozvoj obce – 
pro zahájení diskuze k možnému novému využití prostoru horomě-
řického statku a jeho okolí.

PODPORA VÝUKY JAZYKŮ V ZŠ
Dovolujeme si Vás informovat o uzavření smlouvy mezi Letištěm 
Praha a Sdružením PAR (Zájmové sdružení právnických osob 
dotčených provozem letiště Praha-Ruzyně – PAR) o podpoře 
výuky jazyků, na základě které bude pro školní rok 2017/2018 
poskytnut letištěm finanční dar na podporu úhrady části nákladů 
na výuku AJ rodilým mluvčím základním školám v členských 
obcích PAR*, a na příspěvky na jazykové pobyty v zahraničí 
rodičům žáků s trvalým bydlištěm v obcích PAR.

• Základní škola Roztoky
• Základní škola genpor. Františka Peřiny, Řepy
• Základní škola Jana Wericha, Řepy
• Základní škola Horoměřice
• Základní škola Hostivice
• Základní škola a Mateřská škola Klecany
• Základní škola Járy Cimrmana Lysolaje
• Základní škola a mateřská škola, Praha – Nebušice
• Základní škola Středokluky
• Základní škola Mikoláše Alše Praha-Suchdol

Celková částka na výuku rodilým mluvčím, která bude mezi 
školy rozdělena dle schváleného mechanismu obcemi PAR, 
je 550 tis. Kč. Výše celkové částky, ze které budou čerpány 
příspěvky na jazykové pobyty žáků je 750 tis. Kč. Tuto pod-
poru nebudou školy řešit přímo. O příspěvek si mohou žádat 
rodiče žáků s trvalým bydlištěm v členských obcích PAR*, na 
úřadech svých příslušných obcí a MČ. Vyplacení příspěvku 

proběhne na základě potvr-
zení o úhradě pobytu žáka 
školy. Doložení pobytového 
deníku – záznamu z progra-
mu pobytu, včetně fotodo-
kumentace bude zajištěno 
školami (jak je obvykle vy-
pracováváno při těchto pří-
ležitostech, dle interních podmínek jednotlivých škol). 

Předpokládáme, že projekt jazykové podpory bude pokra-
čovat i v následujících letech, podle vyhodnocení úspěšnosti 
– využití darovaných prostředků na výuku v roce 2017/2018.

Doufáme, že se tímto způsobem podaří přispět i ke zvýšení 
úrovně jazykových schopností žáků, k motivaci škol k větší 
spolupráci se zahraničními lektory a tím pádem ke zvýšení 
prestiže těchto škol. 

V případě Vašich dalších dotazů ohledně jazykové podpory, 
nás prosím kontaktujte.

 za Sdružení PAR
Markéta Svobodová 

svobodova@airportregion.cz 

*  Členské obce PAR: Běloky, Dobrovíz, Horoměřice, Hostivice, Hostouň, Je-
neč, Klecany, Kněževes, Praha 6 (má samostatný systém jazykové podpory), 
Praha - Suchdol, Praha 17- Řepy, Přední Kopanina, Roztoky, Statenice, Stře-
dokluky, Tuchoměřice, Únětice
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Otevírací doba potravin o vánočních svátcích

Den Potraviny nákupní 
středisko LIDL Večerka 

U Kubrů
Obchůdek 
u farmáře

Řeznictví  
nákupní středisko

Ovoce zelenina
(vedle veteriny)

SO 23. 12. 7 – 12 7 – 21 6.30 – 21.30 9 – 13 7 – 12 8 – 12 
NE 24. 12. 7.30 – 12 7 – 12 6.30 – 12 zavřeno zavřeno zavřeno
PO 25. 12. zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno
ÚT 26. 12. zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno
ST 27. 12. 7 – 18.30 7 – 21 6.30 – 21.30 zavřeno  7 – 18 9 – 18 
ČT 28. 12. 7 – 18.30 7 – 21 6.30 – 21.30 zavřeno 7 – 18 9 – 18 
PÁ 29. 12. 7 – 18.30 7 – 21 6.30 – 21.30 8.30 – 18.30 7 – 18 9 – 18 
SO 30. 12. 7 – 12 7 – 21 6.30 – 21.30 9 – 13 7 – 12 8 – 12 
NE 31. 12. 7.30 – 12 8 – 21 6.30 – 21.30 zavřeno zavřeno zavřeno
PO 1. 1. zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno zavřeno

 
Prodej kaprů u LIDLu: ST – SO 20. – 23. prosince  

Ordinační hodiny o vánočních svátcích

Den
MUDr.  

Friedová
(dospělí)

MUDr. 
Prokopová

(dětské)

MUDr. 
Zemanová

(zubní)

Lékárna 
Horoměřice

PO – ČT 
18. – 21. 12.

běžné ordinační 
hodiny 8 – 12

běžné  
ordinační  
hodiny

8 – 17
PÁ 22. 12.

neordinuje
(akutní případy
ošetří dětské)

8 – 12

PO 25. 12.
ÚT 26. 12. neordinuje neordinuje

neordinuje

akutní případy 
ošetří zubní 
pohotovost
(viz níže)

zavřeno

ST 27. 12. 8 – 12 8 – 12 8 – 17

ČT 28. 12. 8 – 12 8 – 12 8 – 17

PÁ 29. 12. 8 – 11.30 neordinuje 8 – 17

PO 1. 1. neordinuje neordinuje zavřeno

Vánoční provoz Obecního úřadu Horoměřice
Úřední hodiny v závěru roku:

Den podatelna, poplatky 
a služby

evidence obyvatel
a matrika stavební technik

ST 27. 12. 8 – 12 13 – 17 dovolená dovolená
ČT 28. 12. 8 – 12 dovolená –
PÁ 29. 12. – – –

Knihovna Horoměřice
Obecní knihovna bude v týdnu 25. – 31. prosince uzavřena z důvodu 
čerpání dovolené.

Vánoční provoz sběrných dvorů

Den objemný odpad
ul. Do Oříšků

nebezpečný odpad
zpětný odběr elektro
ČOV, ul. K Rybníku

SO 23. 12. 14 – 17 9 – 12 
NE 24. 12. – – 
PO 25. 12. zavřeno –
ÚT 26. 12. zavřeno –
ST 27. 12. 14 – 18 –
ČT 28. 12. 14 – 18 –
PÁ 29. 12. 14 – 18 –
SO 30. 12. 14 – 17 9 – 12 
NE 31. 12. – –
PO 1. 1. zavřeno –

V Á N O Č N Í  I N F O R M A C E

Lékařská pohotovost pro dospělé:
FN Motol PO – PÁ 19.00 – 6.30, SO, NE,  
svátky nepřetržitě, tel.: 224 438 590
ÚVN Střešovice PO – PÁ 19.00 – 7.00,  
dny volna 7.00 – 7.00, tel.: 973 203 571
Letiště Praha mezi terminály 1 a 2,  
nepřetržitá služba, tel.: 220 113 301

Lékařská pohotovost pro děti:
nepřetržitý provoz FN Motol, tel.: 224 433 653, 
Letiště Praha (viz dospělí)

Záchranná služba:
tel.: 155 (v ohrožení života)

Zubní lékař – pohotovost:
dospělí: Praha 1, Spálená 12, tel.: 222 924 268
PO – ČT 19.00 – 6.00; PÁ 16.00 – 6.00; SO, NE,  
svátky nepřetržitě

děti: Praha 5, FN Motol, V Úvalu 84, tel.: 224 433 653
PO – PÁ 17.00 – 7.00; SO, NE, svátky nepřetržitě

Horoměřický zpravodaj vydává Obec Horoměřice,  
IČ 00241229, se sídlem Horoměřice, Velvarská 100. 

Horoměřický zpravodaj je periodický tisk Obce Horoměřice  
podle zákona č. 46/2000 Sb., vychází nepravidelně, 6 – 10 × ročně.  

Místo vydávání: Horoměřice.
Evidenční číslo MK ČR E 17966.

Horoměřický zpravodaj je doručován do domácností obce zdarma.
Vydavatel si vyhrazuje právo na grafickou a gramatickou úpravu příspěvků,  

případně na jejich krácení.
Za správnost příspěvku (zejména po právní stránce) odpovídá vždy autor příspěvku.

Názory autorů příspěvků nemusí být v souladu s názory vydavatele.
Grafika a tisk: Ondřej Cejnar 

Náklad: 1740 výtisků
Vaše příspěvky můžete doručit na obecní úřad či poslat e-mailem: 

podatelna@horomerice.cz 

Upozorňujeme, že platby v hotovosti 
budou přijímány pouze do středy  
27. 12. 2017 do 12.00 hodin. Platby 
kartou budou přijímány bez omezení.



PŘIPRAVUJEME
Mobilní rozhlas
V nejbližší době radnice připravuje zavedení moderní služby 
– mobilního rozhlasu. Tato služba nahradí rozesílání místních 
zpráv e-mailem a doplní hlášení obecního rozhlasu, který 
v novějších čtvrtích chybí. Službu bude zajišťovat aplikace 
firmy Neogenia.

Zájemci o mobilní rozhlas se musí zaregistrovat – poskyt-
nout jméno, příjmení, tel. číslo a e-mail. Dobrovolně je možné 
uvést i adresu bydliště a datum narození. Zpracování osobních 
údajů pro tuto službu je registrováno u Úřadu pro ochranu 
osobních údajů.

Při registraci si můžete také zvolit, o jaký druh informací 
máte zájem

Proč tolik údajů?
Jméno a příjmení – registrace je na konkrétní osobu
Telefonní číslo (mobil) – na toto číslo budete dostávat krizové 

zprávy
E-mailová adresa – určena k přijímání zpráv
Adresa bydliště – například při vypnutí proudu nebo havárii 

vodovodu v jedné ulici bude zpráva zaslána cíleně jen oby-
vatelům této ulice – doporučujeme

Datum narození – registrací potvrzujete, že jste v souladu 
s podmínkami služby osobou starší 18 (resp. 15) let – 
a opět bude možné některé informace zasílat jen vybrané 
věkové skupině

Volba druhu informací
Krizové informace – dostávají automaticky 

všichni (havárie vody, vypnutí proudu, ne-
průjezdná ulice atd.)

Informace z úřadu – volitelné (upozornění na termín splat-
nosti poplatků, pozvánka na zastupitelstvo, omezení služeb 
úřadu (nemoc, dovolená, vypnutý proud atd.)

Kulturní a sportovní akce – volitelné (pozvánka na výstavu, 
dětský den, závody kočárků, čarodějnice, vánoční strom, 
koncert atd.)

Jak se registrovat?
1)  na webu přes registrační formulář:   

horomerice.mobilnirozhlas.cz   
(občané, kteří poskytli obci svoji e-mailovou adresu pro 
zasílání místních informací, budou osloveni e-mailem 
s nabídkou registrace přes registrační formulář na webu)

2)  vyplněním přihlášky (viz níže) a jejím doručením na obec-
ní úřad


